



Weekly Newsletter

11 June 2021

Bulletin hebdomadaire

11 juin 2021

ECA's Songwe echoes Africa's expectation from the G7 summit



Leaders of the Group of Seven nations (G7) including the United Kingdom (UK), Canada, France, Germany, Italy, Japan, and the United States, are scheduled to meet for a three-day summit in the UK from 11 to 13 June 2021. Their discussions will focus mainly on issues relating to COVID-19 recovery, climate change and trade.

Ahead of the G7 summit, Vera Songwe, UN Under-Secretary-General and Executive Secretary of the Economic Commission ...

[Read more](#)

Songwe de la CEA fait écho aux attentes de l'Afrique du sommet du G7

Les dirigeants du Groupe des sept pays (G7), dont le Royaume-Uni, le Canada, la France, l'Allemagne, l'Italie, le Japon et les États-Unis, doivent se réunir pour un sommet de trois jours au Royaume-Uni, du 11 au 13 juin 2021. Leurs discussions porteront principalement sur les questions liées à la relance après la COVID-19, au changement climatique et au commerce.

En amont du sommet du G7, Vera Songwe, Secrétaire générale adjointe ...

[Lire la suite](#)

ECA pledges to help Malawi reap the benefits of the AFCFTA

La CEA s'engage à aider le Malawi à récolter les fruits de la ZLECAF



The Economic Commission for Africa (ECA), through its African Trade Policy Centre (ATPC) unit, will continue to provide technical assistance to Malawi to enable it benefit fully from the African Continental Free Trade Area (AfCFTA).

ATPC's trade expert Batanai Chikwene gave the assurance today in Malawi's capital Lilongwe at a workshop to validate the country's national implementation strategy for the trading bloc. It was the second among three workshops scheduled for this week.

Organized by the Ministry of Trade of Malawi with financial support from the ECA, the meeting brought together stakeholders in the country, including government officials, the private sector operators, women and youth, and civil society organizations.

[Read more](#)

La Commission économique pour l'Afrique (CEA), à travers son unité, le Centre africain pour la politique commerciale (ATPC), continuera à fournir une assistance technique au Malawi pour lui permettre de bénéficier pleinement de la Zone de libre-échange continentale africaine (ZLECAF).

L'Expert en commerce d'ATPC, Batanai Chikwene, a donné cette assurance aujourd'hui lors d'un atelier, à Lilongwe, la capitale du Malawi, visant à valider la stratégie de mise en œuvre nationale du pays pour le bloc commercial. Il s'agissait du deuxième des trois ateliers prévus cette semaine.

Organisé par le Ministère du commerce du Malawi avec le soutien financier de la CEA, la réunion a réuni les parties prenantes du pays, notamment des représentants du gouvernement, des opérateurs du secteur ...

[Lire la suite](#)

UN & partners hold first expert forum for producers and users of disaster-related statistics

L'ONU et partenaires organisent le premier forum d'experts pour les producteurs et utilisateurs de statistiques relatives aux catastrophes



The United Nations is this week hosting its first expert forum for producers and users of disaster-related statistics (7-10 June) with participants stressing the importance of setting up mechanisms to ensure collaboration and coordination of work on disaster-related statistics across disciplines and organizations.

Speaking during the online meeting, co-organized by the United Nations Statistical Commission (UNSC) and the Conference of European Statisticians (CES), among others, the Director of the African Centre for Statistics (ACS) ...

[Read more](#)

Les Nations Unies organisent cette semaine son premier forum d'experts pour les producteurs et les utilisateurs de statistiques liées aux catastrophes (7-10 juin) avec des participants soulignant l'importance de mettre en place des mécanismes pour assurer la collaboration et la coordination des travaux sur les statistiques relatives aux catastrophes entre les disciplines et les organisations.

S'exprimant lors de la réunion en ligne, co-organisée par la Commission de statistique des Nations Unies (CSNU) ...

[Lire la suite](#)

